
Rada Gminy Niwiska 

Komisja Budżetowa 

Protokół nr 1 
 

I Posiedzenie w dniu 15 maja 2024 r. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 radnych. 

Obecni: 

1. Tomasz Pieniek 

2. Maciej Kubik  

3. Leszek Micek  

4. Joanna Marut  

5. Robert Róg 

6. Maria Wiącek 

Tematyka posiedzenia: 

1. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Budżetowej. 

2. Analiza zadań inwestycyjnych i remontowych realizowanych w 2024 roku oraz wstępne 

założenia w tym zakresie na kolejne lata. 

3. Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu 

gminy na 2024 r. 

Posiedzenie rozpoczął przewodniczący Komisji Budżetowej – Tomasz Pieniek, powitał 

wszystkich zebranych.  

Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Budżetowej. 

Radna Joanna Marut zaproponowała kandydaturę na wiceprzewodniczącego Komisji 

Budżetowej radnego Macieja Kubika. Maciej Kubik wyraził zgodę. Więcej kandydatur nie 

było. Wszyscy zebrani radni zagłosowali „za” wyborem Macieja Kubika na 

wiceprzewodniczącego Komisji Budżetowej. 

Analiza zadań inwestycyjnych i remontowych realizowanych w 2024 roku oraz wstępne 

założenia w tym zakresie na kolejne lata. 

 Głos zabrała wójt gminy Elżbieta Wróbel. Przedstawiła zebranym stan realizacji 

zaplanowanych inwestycji na terenie gminy oraz plan inwestycji i remontów na najbliższy czas, 

zawarty m.in. w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej, 

zaplanowanej w tematyce najbliższej sesji. W poszczególnych miejscowościach gminy 

zrealizowane zostały, są w trakcie lub planuje się realizację następujących zadań: 



W Niwiskach: 

- wykonanie miejsc postojowych (k/ogrodzenia Rolmaszu) przy drodze gminnej 

(k/spichlerza); 

- modernizacja drogi śródpolnej po drugiej stronie wjazdu na stadion sportowy; 

- remont drogi śródpolnej (k/Leśnictwa); 

- modernizacja drogi śródpolnej na dz. nr 2500 (od Okręglicy do stadionu); 

- budowa oświetlenia ulicznego koło weterynarii. 

W Hucinie: 

- budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Świerkowej; 

- budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Jana Pawła II; 

- dokumentacja na budowę małej sali sportowej przy szkole podstawowej; 

- budowa chodnika przy ul. Wspólnej wraz z dokończeniem budowy chodnika przy ul. 

Pogodnej; 

- przebudowa drogi od „Trzech Krzyży” w kierunku skrzyżowania w Kosowach. 

W Przyłęku: 

- modernizacja wewnętrzna budynku remizy OSP; 

- dokumentacja budowy oświetlenia ulicznego przy drodze gminnej dz.775 (od szkoły  

w kierunku Huciny). 

W Kosowach: 

- rozbudowa drogi gminnej - ul. Kasztanowa, od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 875 

- ul. Mielecka do skrzyżowania z drogą gminną nr 104154R - ul. Ks. Jerzego Popiełuszki 

wraz z budową przydrożnego rowu otwartego oraz przebudową sieci infrastruktury 

technicznej; 

- przebudowa drogi gminnej – ul. Polna; 

- modernizacja sal w budynku szkoły podstawowej; 

W Siedlance: 

- remont instalacji elektrycznej w budynku mienia komunalnego – Siedleniak; 

- przebudowa drogi gminnej Grobla – Siedlanka; 

- utwardzenie terenu pod parking koło boiska przyszkolnego; 

- przygotowanie zaplecza sportowego obok przyszkolnego boiska sportowego; 

- utwardzenie terenu przy budynku szkoły podstawowej (od strony żłobka); 

- budowa garażu na samochód pożarniczy. 

W Trześni: 

- przebudowa drogi gminnej Grobla – Folusz; 

- odmalowanie elewacji budynku szkoły podstawowej oraz wykonanie muralu na budynku 

szkoły; 

- remont remizy OSP. 

 

 



W Hucisku: 

- wykonanie dokumentacji projektowej na budowę kanalizacji sanitarnej (w kierunku 

Zapola); 

- remont pomieszczenia gospodarczego za remizą; 

- budowa oświetlenia ulicznego „Za lasem”. 

W Leszczach: 

- opracowanie koncepcji na budowę kanalizacji sanitarnej; 

- wykonanie dokumentacji projektowej na budowę kanalizacji sanitarnej; 

- odmalowanie elewacji zewnętrznej budynku wielofunkcyjnego; 

- remont drogi gminnej Leszcze – Cyziówka. 

W Zapolu: 

- opracowanie koncepcji na budowę kanalizacji sanitarnej; 

- wykonanie dokumentacji projektowej na budowę kanalizacji sanitarnej; 

- modernizacja wewnętrzna budynku OSP. 

Inne zadania, nie przypisane do konkretnej miejscowości to m.in.: 

- budowa PSZOK-u; 

- wykonanie koncepcji zagospodarowania przestrzeni publicznej w miejscowości 

Niwiska, Kosowy, Hucina; 

- wykonanie opracowania ekofizjograficznego podstawowego na potrzeby planu 

ogólnego gminy. 

Rozpoczęto dyskusję. Radny Maciej Kubik zastanawiał się, z czego wynika dysproporcja 

kwoty przeznaczonej na modernizację wewnętrzna budynku remiz OSP w Przyłęku i Zapolu 

(Przyłęk – 80 000 zł; Zapole – 130 000 zł). Wójt Elżbieta Wróbel wyjaśniła, że w ramach tego 

zadania, zakres prac do realizacji w remizie w Zapolu został określony i jest znany jego koszt, 

natomiast w remizie w Przyłęku zakres prac nie został jeszcze uzgodniony, a więc kwota 

przeznaczona na jego realizację tego zadania jest szacunkowa. Z kolei zdaniem radnego 

Roberta Roga zakres prac jest większy w Zapolu, aniżeli w Przyłęku – szczegóły prac do 

wykonania w tych remizach były omawiane na zebraniach wiejskich, na których był obecny. 

Następnie przewodniczący Komisji Tomasz Pieniek dopytywał o zadanie wskazane  

w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy - utwardzenie terenu 

pod parking koło boiska przyszkolnego w Siedlance, czy teren ten będzie typowo parkingiem, 

czy w przyszłości będzie można zmienić celowość tego miejsca. Odnosząc się do pytania 

przewodniczącego Komisji, wójt gminy Elżbieta Wróbel powiedziała, że zgodnie  

z obowiązującymi przepisami miejsce na parking musi spełniać szereg wymagań, które wiążą 

się z dużymi kosztami. Dlatego proponuje, żeby teren koło boiska przyszkolnego w Siedlance 

utwardzić – z przeznaczeniem pod parking. Kontynuując temat przewodniczący Tomasz 

Pieniek zapytał, jaki zakres prac planowany jest do realizacji w ramach zadania „przygotowanie 

zaplecza sportowego obok przyszkolnego boiska sportowego w Siedlance”. W odpowiedzi wójt 

Elżbieta Wróbel przedstawiła wstępne założenia w zakresie realizacji tego zadania. 



Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy 

na 2024 r. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska 

na 2024 r. przedstawiła wójt gminy Elżbieta Wróbel. Zwiększa się planowane dochody budżetu 

gminy na 2024 r. o kwotę 265 283,33 zł, w tym: zwiększa się dochody bieżące o kwotę 

10 530,33 zł, zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 254 753,00 zł. Zwiększa się planowane 

wydatki budżetu gminy na 2024 r. o kwotę 1 802 552,77 zł, w tym: zmniejsza się wydatki 

bieżące o kwotę 219 000,00 zł, zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 1 351 879,77 zł, zwiększa 

się wydatki majątkowe o kwotę 669 673,00 zł. Projektowane zmiany to zwiększenie dochodów 

m.in. o: wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości, dofinansowanie w ramach PROW na lata 2014-2020 na 

przebudowę drogi gminnej - ul. Polnej w miejscowości Kosowy, dotację celową  

z Województwa Podkarpackiego na budowę i modernizację dróg dojazdowych do pól oraz 

wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. W związku ze 

zwiększeniem dochodów projekt uchwały przewiduje zwiększenie wydatków  

z przeznaczeniem m.in. na: wykonanie dokumentacji projektowej na budowę kanalizacji 

sanitarnej w miejscowościach Hucisko, Leszcze i Zapole – Lipny Bór, dotację celową dla 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania pn. „Organizowanie kolejowych 

przewozów pasażerskich realizowanych w ramach Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej – 

PKA”, przebudowę grogi gminnej – ul. Polna w miejscowości Kosowy (środki PROW), remont 

drogi śródpolnej w Niwiskach (k/Leśnictwa), modernizację dróg dojazdowych do pól (środki  

z dotacji z Województwa Podkarpackiego), regulację stanu prawnego nieruchomości na terenie 

gminy, odmalowanie elewacji zewnętrznej budynku wielofunkcyjnego w Leszczach, 

opracowanie projektu Planu Ogólnego Gminy Niwiska, zakup materiałów i usług na 

działalność świetlic wakacyjnych, zakup usług zleconych przez urząd gminy (Deloitte), zapłatę 

za umowy zlecenia zawierane z Gminą Niwiska, wypłatę nagród jubileuszowych dla 

pracowników urzędu gminy, którzy udowodnili dodatkowy staż pracy, diety dla członków 

komisji wyborczych powołanych do przeprowadzenia wyborów sołtysów na terenie gminy, 

dofinansowanie zakupu samochodu dla potrzeb Komendy Powiatowej Policji w Kolbuszowej, 

remont remizy OSP w Trześni, modernizację wewnętrzną budynku remiz OSP w Przyłęku  

i Zapolu, dotację dla OSP Siedlanka na budowę garażu na samochód pożarniczy, dotację 

podmiotową na zadania bieżące dla Szkoły Podstawowej i oddziału zerowego w Hucinie 

prowadzonych przez Stowarzyszenie „Wieś Przyjazna Dzieciom”, nagrodę Zarządu 

Województwa Podkarpackiego dla Szkoły Podstawowej w Niwiskach w ramach realizacji 

Programu wspierania młodzieży uzdolnionej „Nie zagubić talentu”, przygotowanie zaplecza 

sportowego obok przyszkolnego boiska sportowego w Siedlance, odmalowanie elewacji 



budynku Szkoły Podstawowej w Trześni oraz wykonanie muralu na budynku szkoły, 

utwardzenie terenu pod parking koło boiska przyszkolnego w Siedlance, utwardzenie terenu 

przy budynku Szkoły Podstawowej w Siedlance (od strony żłobka), zakup materiałów i usług 

w dziale 851, rozdziale 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi, dotację dla ZUK Niwiska na 

zakup samochodu, zakup usług w dziale 900, rozdziale 90002 Gospodarka odpadami, budowę 

oświetlenia ulicznego koło weterynarii w Niwiskach, budowę oświetlenia ulicznego przy ul. 

Świerkowej i ul. Jana Pawła II w Hucinie. 

Rozpoczęto dyskusję. Radny Maciej Kubik zwrócił uwagę na to, że projekt uchwały 

przewiduje przeznaczenie środków na dofinansowanie zakupu samochodu dla Komendy 

Powiatowej Policji w Kolbuszowej, a jednocześnie gmina, a dokładniej ZUK również wskazuje 

potrzebę zakupu samochodu. Wraz z przewodniczącym Komisji Budżetowej zastanawiali się 

nad możliwością pozyskania używanego samochodu z innych źródeł, np. od Powiatu czy 

Inspekcji Transportu Drogowego. Następnie radny Paweł Albrycht poprosił o bardziej 

szczegółowe wyjaśnienie wydatku na usługi zlecane przez urząd gminy w dziale 750 

Administracja publiczna. Wójt Elżbieta Wróbel wyjaśniła, że jest to wydatek związany  

z zapłatą wynagrodzenia firmie Deloitte „za sukces” za odzyskany VAT w ubiegłym roku. 

Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały („za” 

głosowało 6 radnych).  

Kolejno nastąpiło omówienie projektów uchwał, które znajdują się w tematyce sesji.  

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Niwiska 

został omówiony przez skarbnika gminy Elżbietę Lewandowską – Smoleń.  Jest on związany 

bezpośrednio ze zmianami w budżecie. Dokonano aktualizacji załącznika Nr 1 Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2024-2030 na skutek wprowadzonych zmian w Budżecie Gminy 

Niwiska w 2024 r. W wyniku zmian: zwiększono plan dochodów do kwoty 48 451 377,18 zł, 

zwiększono plan wydatków do kwoty 50 836 878,62 zł, zwiększono planowany deficyt budżetu 

gminy z kwoty 848 232,00 zł o kwotę 1 537 269,44 zł do kwoty 3 007 269,44 zł. Źródłem 

finansowania deficytu jest: nadwyżka z tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi  

w odrębnych ustawach § 905 w kwocie – 268 740,44 zł, związanych z realizacją wydatków ze 

środków pochodzących z wpływów z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

z 2023 r. w kwocie – 268 740,44 zł; nadwyżki z lat ubiegłych § 957- w wysokości 226 317,93 

zł; wolne środki jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy 

wynikającą z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych  § 950  w wysokości – 1 890 443,07 zł. 

Zmieniono plan przychodów budżetu gminy z kwoty 1 470 000,00 zł o kwotę 1 537 269,44 zł 

do kwoty 3 007 269,44 zł z tego: § 905 -  268 740,44 zł; § 950 -   2 512 211,07 zł; § 952 -   0,00  



zł; § 957 -   226 317,93 zł. W związku ze zmniejszeniem w 2024 r. przychodów z tytułu 

kredytów i pożyczek o kwotę 1 470 000,00 zł prognozowana kwota długu przedstawia się 

następująco: 2024 - 1 465 500,00 zł; 2025 - 1 122 400,00 zł; 2026 - 629 300,00 zł; 2027 -  

86 200,00 zł; 2028 - 43 100,00 zł; 2029 - 0,00 zł; 2030 - 0,00 zł. Uwag nie było. 

Następnie skarbnik Elżbieta Lewandowska – Smoleń przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/204/2017 z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu oraz w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXVI/205/2017 z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie określenia wysokości sumy, do której Wójt 

Gminy Niwiska może samodzielnie zaciągnąć zobowiązania. W 2017 r. Rada Gminy Niwiska 

podjęła dwie uchwały w temacie wsparcia finansowego dla województwa podkarpackiego  

w zakresie organizacji kolejowych przewozów pasażerskich realizowanych w ramach 

Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej - PKA. Pierwsza z nich dotyczyła udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podkarpackiemu w latach 2021-2025 w wysokości ogółem 

192 000,00 zł (38 400,00 zł rocznie). Druga określała wysokość sumy do której Wójt Gminy 

Niwiska może samodzielnie zaciągnąć zobowiązanie finansowe w związku z wsparciem 

wykraczającym poza rok budżetowy. W związku z wyrażeniem przez Radę Gminy zgody na 

zwiększenie kwoty dofinansowania dla Województwa Podkarpackiego w latach 2024-2025 

konieczna jest zmiana uchwał podjętych w 2017 r. dostosowująca wysokość dofinansowania 

do łącznej wartość  242 934,00 zł. Uwag nie było. 

W następnej kolejności wójt gminy Elżbieta Wróbel zreferowała projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach  

i ćwiczeniach. Ustawa z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych w art. 15 

ust. 2 mówi, że wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala nie rzadziej niż raz na dwa lata 

właściwa rada gminy w drodze uchwały. W projekcie przedmiotowej uchwały zaproponowano 

trzy kwoty: 22 zł za każdą rozpoczętą godzinę uczestnictwa w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, 6 złotych za każdą rozpoczętą godzinę uczestnictwa w szkoleniu oraz 8 złotych za 

każdą rozpoczętą godzinę uczestnictwa w ćwiczeniu. Należy zauważyć, że obecnie 

obowiązująca stawka ekwiwalentu za każdą rozpoczętą godzinę uczestnictwa w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej wynosi 18 zł, a więc proponuję się wzrost stawki o ponad 20%. 

Rozpoczęto dyskusję. Radny Maciej Kubik uważa, że zaproponowana stawka ekwiwalentu 

dla strażaka ratownika OSP za każdą rozpoczętą godzinę uczestnictwa w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej jest zbyt niska. Czas udziału w akcji ratowniczej liczony jest 

od momentu zgłoszenia wyjazdu do momentu powrotu do jednostki, a strażak żeby wziąć udział 

w takiej akcji musi poświęcić znacznie więcej czasu. W kontekście wypowiedzi radego Kubika 

kolejne argumenty przedstawił przewodniczący Komisji Tomasz Pieniek. Zaproponowana 



stawka 22 zł za każdą rozpoczętą godzinę uczestnictwa w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej jest stawką najniższą w powiecie kolbuszowskim. Przewodniczący Tomasz 

Pieniek złożył wniosek, aby podnieść tę stawkę do kwoty 25 zł. Dodał też, że według jego 

obliczeń wzrost ekwiwalentu do tej stawki spowoduje zwiększone wydatki z budżetu gminy  

o jedynie około 5000 zł - 6000 zł w skali roku. Dodatkowo podwyżka przedmiotowej stawki 

do poziomu 25 zł, być może, spowoduje to, że wzrośnie zainteresowanie wstąpieniem w szeregi 

OSP. Zdanie swoich przedmówców podzielili także radni Robert Róg, Joanna Marut i Maria 

Wiącek. Radny Robert Róg uważa, że pracę strażaków ratowników należy doceniać,  

a podwyżka stawki ekwiwalentu jest jednym ze sposobów na to. 

Na tym posiedzenie zakończono. 
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